
PROTOKÓŁ Nr VIII/19
z VIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 12 czerwca 2019 roku

Sesja  Rady Gminy Mielnik rozpoczęła  się w sali  konferencyjnej  Urzędu Gminy Mielnik  
o godz. 900, zakończyła się o godz. 1300

Lista radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Pan  Przewodniczący  Rady poinformował,  że  obrady  Rady  Gminy  są  transmitowane  
i  utrwalane  za  pomocą  urządzeń  rejestrujących  obraz  i  dźwięk.  Nagrania  obrad  
są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej Gminy.

Do punktu 1.

Otwarcie VIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał Przewodniczący Rady Pan Artur
Gacki.
Pan Przewodniczący powitał  radnych, Pana Wójta,  Zastępcę Wójta,  Panią Skarbnik,  Pana
Sekretarza,  kierowników jednostek organizacyjnych gminy, zaproszonych gości,  sołtysów  
i mieszkańców naszej gminy.
Stwierdził, że na ustawowy skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 15 radnych.
Poinformował o wyłożeniu protokołu z VII sesji Rady Gminy.

Na protokolanta obrad Pan Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Porządek obrad VIII sesji Rady Gminy radni przyjęli bez zmian. 
Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.
6. Debata nad raportem gminy – podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy

wotum zaufania.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  rocznego  sprawozdania  finansowego

Gminnego  Ośrodka  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji  i  Gminnej  Biblioteki  Publicznej  
w Mielniku za rok 2018.

8. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mielnik za rok 2018.

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
10. Podjęcie  uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej  Strategii  Integracji  

i Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2012-2020.
11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wstępnego  miejsca  lokalizacji  nowych  przystanków

komunikacyjnych na terenie Gminy Mielnik.
12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  przepisów  porządkowych  w  publicznym

transporcie zbiorowym w Gminie Mielnik.
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13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi  przewozowe  w  publicznym
transporcie zbiorowym w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez
Gminę Mielnik oraz sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej.

14. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania
mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”.

15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  projektu  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół
podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów
publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

16. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet
sołtysom.

17. Ocena zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik za rok 2018.
18. Przedstawienie raportu z realizacji zadań określonych w Gminnej Strategii Integracji 

i i Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy Mielnik za 2018 rok.
19. Przygotowanie Gminy do sezonu turystycznego.
20. Ocena funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku.
21. Informacja  Wójta  Gminy  o  pozyskiwaniu  funduszy  zewnętrznych  na  realizację

inwestycji w 2019 roku.
22. Sprawozdanie przewodniczących komisji z działalności komisji Rady.
23. Informacja o interpelacjach i zapytaniach złożonych przez radnych. 
24. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
25. Wolne wnioski i informacje.
26. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Wójt  Gminy  przedłożył  Radzie  Gminy informację  ze  swojej  działalności  w okresie
między sesjami:

• sporządzenie „Raportu o Stanie Gminy” za 2018 rok

• spotkałem się z dyrektorem PGE Bielsk Podlaski panem. Jerzym Kordziukiewiczem w
sprawie budowy i modernizacji linii oświetleniowej na ulicy Królewskiej i Białej. Być
może   uda  się  przebudować  te  ulice  i  warto  byłoby  od  razu  zmienić  tam  sieć
energetyczną.  Pisma  w  tej  sprawie  są  sporządzane  i  zostaną  wysłane.  Nie  mamy
jeszcze wiedzy, czy powiat dostanie środki z Funduszu Dróg Samorządowych na ulicę
Królewską, a my nie wiemy czy dostaniemy środki na ulicę Białą. Czekamy cały czas
na informację nt złożonych wniosków  na ulicę Królewską, Białą i modernizację drogi
Mielnik-Mętna. 

• zamontowano urządzenie UV na wodociągu i jest nadzieja, że już nie będzie bakterii
coli w wodzie.

• podpisaliśmy  nowe  porozumienie  z  kurią  i  z  parafią  na  temat  utrzymania  Góry
Zamkowej i placu przy Górze. W porozumieniu jest zmiana polegająca na tym, że
prace  zostaną  podzielone  na  dwa  etapy:  pierwszy  –  dotyczący  zamku  dolnego  
i  kościoła  św.Trójcy  i  etap  drugi  –  wzniesienie,  kaplica  Aleksandra  Newskiego  
i wejście w to miejsce.

• w dalszym ciągu staramy się kontynuować projekt „Droga do uzdrowiska”. W celu
zdobycia środków na odwiert eksploatacyjny podjęliśmy już rozmowy z marszałkiem
i wojewodą. 

• podobny temat jest z kładką w Niemirowie, działamy w tej kwestii w porozumieniu 
z wójtem Konstantynowa. 
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• trwają prace nad organizacją  transportu publicznego,  w tej  sprawie spotkałem się  
z wójtem Gminy Siemiatycze i burmistrzem Miasta Siemiatycze, zostanie ogłoszony
przetarg. Pan Wójt wyraził nadzieję, że transport publiczny ruszy od 1 lipca br. 

• Góra Zamkowa – z końcem maja br. dostaliśmy pismo od pani konserwator zabytków,
odraczające jej  decyzję o kolejny miesiąc,  do końca czerwca br.  Pani konserwator
argumentuje to nowymi okolicznościami w sprawie.

• instalacja  paneli  fotowoltaicznych  na  szkole  została  odłożona  na  końca  czerwca.
Powodem  tego  jest  brak  w  hurtowniach  paneli,  związane  to  jest  z  dużym
zainteresowaniem montażem paneli.

• Prowadzimy  czynności  związane  z  odtworzeniem  szlaków  turystycznych.  Więcej
informacji  na ten temat można uzyskać u zastępcy wójta.

• rozmowy i  przyjmowanie interesantów – robimy to każdego dnia,  bez względu na
ustalone godziny przyjmowania.

• została  wydana  decyzja  celu  publicznego  w  sprawie  zmiany  lokalizacji  promu  
w Niemirowie. 

• raport  z  audytu  został  już  wykonany,  ostateczna  wersja  pojawi  się  w  przyszłym
tygodniu. Będzie dostępna w Urzędzie Gminy i na stronie internetowej.

• trwają konsultacje w sprawie zagospodarowania przestrzennego. Pan Wójt zaapelował
o aktywne włączenie się do tych konsultacji.  W trakcie Dni Mielnika odbędzie się
happening przygotowany przez pracowników Urzędu Gminy. Bardzo ważne jest aby
plan  zagospodarowania  przestrzennego  powstał.  W  tej  sprawie  Wójt  i  Zastępca
wielokrotnie wyjeżdżali w delegacje do Białegostoku, Lublina czy Warszawy,

• wójt  i  zastępca  biorą  udział  w  licznych  wydarzeniach  kulturalnych,  muzycznych,
okolicznościowych,  sportowych,  konferencjach,  szkoleniach  na  terenie  gminy  i  na
zewnątrz. Przy tej okazji prowadzone są rozmowy z wojewodą, marszałkiem itp.

• uzyskaliśmy  dofinansowanie  z  programu  Władysława  Stasiaka  na  przejścia  dla
pieszych.  W  Warszawie  odebraliśmy  promesę.  Przejścia  zostały  zaprojektowane,
czekamy na podpisanie umowy i w najbliższym czasie aktywne przejścia przy szkole 
i przy kościele zostaną wykonane.

• Prowadzimy  rozmowy  w  sprawie  kolejnego  szkolenia  dla  mieszkańców  na  temat
zagrożenia wykluczeniem społecznym.

• Ze względu na duże zainteresowanie kursowaniem promów, wydłużono godziny ich
pracy. W Mielniku prom kursuje od 6 rano do 21. Udało się uruchomić kursowanie
promu  w  Niemirowie,  niestety  z  racji  braku  obsady  prom  ten  kursuje  tylko  
w weekendy.

• w  ramach  przyznanego  grantu  robimy  konsultacje  społeczne  dotyczące  planu
zagospodarowania  przestrzennego,  pozyskaliśmy  również  ploter  do  druku  map
wielkoformatowych  i  sfotografowaliśmy  dronem  całą  gminę  Mielnik.  Zdjęcia  są
niesamowite  i  będziemy  je  sukcesywnie  publikować  na  stronach  internetowych.
Zdjęcia  te  bardzo  pomogą  w  pracy  i  podejmowaniu  decyzji  na  stanowisku  ds.
zagospodarowania przestrzennego.

• odbyło się spotkanie LOT w Mielniku, 
• spotkałem  się  z  przedstawicielami  wspólnoty  gruntowej  Mielnika  i  Sutna  ws.

kontynuacji  współpracy.  Rozmawiano  o  dzierżawie  działek  przez  wspólnotę,  ich
wykaszaniu i utrzymania obiektów sportowych nad Bugiem.

• zostaną usunięte karpy w chodniku przy ul.Brzeskiej,  od najbliższego poniedziałku
będą  wykonywane  prace  prze  firmę  z  Siedlec.  Chodniki  zostaną  poprawione  
i wyrównane.
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• nie  będziemy  naprawiać  trybuny  na  budynku  zaplecza  sportowego.  Zostanie
zaprojektowany dach na szatni  na boisku,  jeśli  chodzi  o  trybunę,  to  będziemy się
zastanawiać gdzie ją będzie można umieścić.

• sukcesywne  poprawianie  estetyki  Mielnika  i  innych  miejscowości  –  ogrodzenia,
wycinanie traw, poprawa miejsc zaniedbanych. Prace te będą kontynuowane.

• Pan Wójt podziękował OSP Tokary za użyczenie Renault Mascot dla OSP Mielnik.
Wycofaliśmy z eksploatacji i sprzedajemy Tatrę Skuteng, Pan Wójt zachęcał do jej
kupna, jeśli jej nie sprzedamy, zostanie zezłomowana.

• odbyło się spotkanie z zarządem MKS nt dalszej działalności. Ustalono, że zostanie
zrobione wszystko, aby MKS utrzymać. Za rok będziemy obchodzić dwudziestolecie
MKS Mielnik.

• wzięliśmy udział w Targach w Lublinie promujących naszą gminę. 
• szkole w Mielniku należy się pochwała za atywność, dziewczęta z Mielnika zajęły  

3 miejsce w konkursie organizowanym przez ROPS odnośnie spotu reklamowego  
nt. ekonomii społecznej.

• 9-10 lipca będzie realizowany projekt społeczny dla rodzin – parada, warsztaty dla
dzieci, namiot cyrkowy w Topolinie. Pan Wójt zachęcił wszystkich do udziału w tym
wydarzeniu.

• Podpisaliśmy  porozumienie  z  powiatem  nt.  utrzymania  poboczy  ulic  i  dróg
powiatowych,

• będziemy ogłaszać nabór na opiekuna Klubu Seniora, klub rusza od września, teraz
będziemy go organizować. 

• sprawa dróg powiatowych w gminie – cały czas prowadzimy w tej sprawie  rozmowy
ze  Starostwem  i  należy  liczyć  na  pozytywne  rozwiązanie  tej  sprawy.  Starostwo
ogłosiło już przetarg na ulicę Królewską i na drogę do Mętnej.

• Wydaliśmy  nowe  ulotki  promujące  naszą  gminę.  Pan  Wójt  zachęcał  radnych  
i sołtysów aby rozdawali te ulotki mieszkańcom i turystom.

• Ustalono  cenę  odbioru  folii,  jest  to  48  zł./m3  plus  8  VAT.  Folię  odbierze  PUK
Hajnówka, należy tylko ustalić z dyrektorem Szewelukiem termin i miejsce odbioru.
Pan dyrektor Szeweluk poinformował, że musi to być folia bez sznurków. Jeśli będą
sznurki, folia nie zostanie odebrana.

Pan radny  Leszek  Karbowski odniósł  się  do  kwestii  podlewania  boiska.  Stwierdził,  że
biorąc  pod  uwagę  panujące  warunki  klimatyczne  za  chwilę  możemy  mieć  problem  
z dostarczeniem wody pitnej dla mieszkańców, ponieważ boisko podlewane jest wodą pitną 
z sieci. Czy nie można byłoby podlewać boiska wodą z rzeki?

Pan Wójt odpowiedział że nie można podlewać wodą z rzeki, wodę z rzeki może pobierać
tylko OSP.

Pan dyrektor GOKSiR poinformował, że aby podlewać wodą z rzeki musielibyśmy mieć
zgodę RZGW. Z uwagi na niski stan wody w rzece takiej zgody nie otrzymamy, zgodę na
pobieranie wody w rzecze ostatni raz mieliśmy w 2015 roku. W uzgodnieniu z dyrektorem
ZGK boisko podlewane jest od 5 rano do godz.9:00, tak, aby nie kolidowało to z poborem
wody  na  cele  bytowe.  Na  pytanie  pani  radnej  Sawczuk  czy  występowano  o  zgodę,  pan
dyrektor odpowiedział, że uzyskaliśmy telefoniczną informację, aby nawet nie występować 
w tej sprawie. Za wodę pobieraną z rzeki także trzeba płacić, płacono również strażakom za
pompowanie wody.
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Pan Przewodniczący Rady zapytał czy istnieje potencjalne niebezpieczeństwo że zabraknie
wody na cele bytowe.

Pan dyrektor ZGK odpowiedział, że nie ma takiego niebezpieczeństwa. Pompy zanurzone
są  na  głębokości  8  m  i  nigdy  nie  było  potrzeby  ich  opuszczania.  Poziom  wody  w  obu
studniach  –  116  m  i  68  m  utrzymuje  się  niezmiennie  od  kilku  lat.  Ruch  wody,  przy
maksymalnym poborze, wynosi 20-30 cm. Obecnie pobór wody jest w granicach 250-300 m3

na dobę, gdzie średnia poboru wynosi 167 m3 na dobę.  Na bieżąco jest to kontrolowane.
Niedawno była sytuacja, że na ulicach w górnych partiach Mielnika doszło do zatrzymania
wody. Było to spowodowane brakiem koordynacji w podlewaniu płyty i niskim stanem wody
w zbiornikach. Była to jednostkowa sprawa, obecnie jest pilnowane dostateczne napełnianie
wody w zbiornikach.

Do punktu 4.

Zapytanie radnego Jarosława Selwestrowicza
Zwracam  się  do  pana  Wójta   o  opracowanie  i  przedstawienie  radzie  jak  i  wszystkim
mieszkańcom  Gminy,  zgodnie  z  założeniami  i  przepisami  o  jawności  i  transparentności
funkcjonowania jednostki samorządowej na szczeblu gminy. W szczególności :

• ilu jest zatrudnionych pracowników w gminie
• ilu w poszczególnych jednostkach podległych
• podanie nazw etatów
• podanie jaka jest forma zatrudnienia (umowa o pracę, umowa zlecenia, inne formy)
• jaki jest stosunek procentowy wydatków na fundusz płac do budżetu gminy
• budżetu poszczególnych jednostek

(w zał. na str.......................prot.)

Do punktu 5.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w w budżecie Gminy
na rok 2019.

Pan Przewodniczący przypomniał, że w trakcie posiedzenia komisji ustalono, że nie zostanie
zakupiona obtaczarka do palików, a pieniądze przeznaczymy na zagospodarowanie miejsc
przy promach – zakup wiat dla oczekujących na przeprawę turystów.

Komisje  rady na posiedzeniu  w dniu 10 czerwca 2019r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w sprawie  zmian w budżecie  gminy na  2019r.  wraz  ze  zmianą  o  której
powiedział pan Przewodniczący.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/43/19
w sprawie zmian w w budżecie gminy na rok 2019.

(w zał. na str.......................prot.)

Do punktu 6.

Pan Wójt Gminy poinformował, że z raportem o stanie Gminy można było się zapoznać na
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stronie internetowej Gminy. Raport jest podsumowaniem pracy poprzednika Wójta. Z racji, że
jest  to  nowy  dokument  w  samorządzie,  nie  mieliśmy  punktu  odniesienia  przy  jego
opracowywaniu. To, o czym dyskutowano na komisjach – że pewne rzeczy można dodać,
uzupełnić  raport  itp.,  okazało  się  niemożliwe.  Prawo  nie  pozwala  na  wprowadzenie
zgłoszonych uwag do obecnego raportu,  będą one uwzględnione w raporcie za rok 2019.
Zdaniem pana Wójta najważniejsza rzeczą raportu są wnioski i rekomendacje, wszystko inne
jest  opisem  istniejącej  sytuacji  w  poszczególnych  dziedzinach  funkcjonowania  Gminy.
Przygotowaniem  raportu  zajmował  się  wójt,  zastępca,  sekretarz,  skarbnik,  kierownicy
referatów i jednostek.
Raport był i jest do wglądu w formie papierowej w Urzędzie Gminy.

Pan Przewodniczący stwierdził, że dobrze byłoby aby w następnych latach radni również
brali udział w przygotowywaniu raportu. 

Pan W         S           –  mieszkaniec  gminy,  zwrócił  się  z  zapytaniem czy może
zabrać głos w sprawie raportu.

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ustawa o samorządzie gminnym nakłada pewien reżim w dyskusji
nad raportem. W art.28 aa. ustawy o samorządzie gminnym jest zapisane: 
„W debacie nad raportem o stanie gminy mieszkańcy gminy mogą zabierać głos. 
Mieszkaniec,  który  chciałby  zabrać  głos  w  trybie  określonym  w  ust.  6,  składa  do
przewodniczącego rady pisemne zgłoszenie, poparte podpisami:

1) w gminie do 20 000 mieszkańców – co najmniej 20 osób;
2) w gminie powyżej 20 000 mieszkańców – co najmniej 50 osób.

Zgłoszenie  składa się  najpóźniej  w dniu  poprzedzającym dzień,  na który zwołana została
sesja, podczas której ma być przedstawiany raport o stanie gminy. Mieszkańcy są dopuszczani
do  głosu  według  kolejności  otrzymania  przez  przewodniczącego  rady  zgłoszenia.  Liczba
mieszkańców  mogących  zabrać  głos  w  debacie  wynosi  15,  chyba  że  rada  postanowi  
o zwiększeniu tej liczby”.
Jeśli takie zgłoszenie trafiło do Przewodniczącego Rady, to pan S           mógłby zabrać
głos.

Pan Przewodniczący Rady zaproponował Panu S              zabranie głosu w punkcie
25 – wolne wnioski.

Pani radna Alicja Sawczuk stwierdziła, że docenia pracę włożoną w sporządzenie raportu.
Uważa, że pierwszym punktem słabych stron naszej gminy powinien być stan dróg a drugim
brak  planu  zagospodarowania  przestrzennego.  Zdanie  pani  radnej  podziela  wielu
mieszkańców gminy i nad tym musimy pracować.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz
Stwierdził  że  zgłoszone  wcześniej  przez  niego  zapytanie  jest  bezpośrednio  związane  
z  raportem.  Często  na  komisjach  pan  radny  zauważał,  żeby  zachować  jakieś  standardy  
z opisem jednostek. W raporcie szkoła opisana jest bardzo szczegółowo, czego nie ma przy
innych jednostkach. Są pewne postępy, ale np. urząd gminy nigdzie nie jest opisany – ilu ma
pracowników, etatów itp. 
Pan radny zapytał co by się stało, jeśli rada nie udzieliłaby wójtowi wotum zaufania?
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Pan Sekretarz odpowiedział, że sprawę tę również regulują przepisy ustawy o samorządzie
gminnym. Art.28aa. Ust.9 i 10 mówią: „Po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy
rada gminy przeprowadza głosowanie nad udzieleniem wójtowi wotum zaufania. Uchwałę  
o  udzieleniu  wójtowi  wotum  zaufania  rada  gminy  podejmuje  bezwzględną  większością
głosów ustawowego składu rady gminy. Niepodjęcie uchwały o udzieleniu wójtowi wotum
zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania.  
W przypadku nieudzielenia wójtowi wotum zaufania w dwóch kolejnych latach rada gminy
może podjąć uchwałę o przeprowadzeniu referendum w sprawie odwołania wójta”.

Komisje  rady na posiedzeniu  w dniu 10 czerwca 2019r.  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/44/19
w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy wotum zaufania.

(w zał. na str.......................prot.)

Do punktu 7.

Pan Michał Baranowski udzielił informacji nt. funkcjonowania GOKSiR. W 2018 r. 7 osób
złożyło wnioski o wypłatę zwiększonego dodatku stażowego z tytułu pracy na roli i o wypłatę
z  tego  tytułu  należnych  nagród  jubileuszowych.  Były  to  znaczne  kwoty  i  to  wstrząsnęło
budżetem GOKSiR. Z takich nieplanowanych rzeczy mieliśmy jeszcze w tym roku jednego
pracownika, który też złożył wniosek o wypłatę. Wypłata w tym roku była w granicach 15
tys.zł, kolejnych wypłat nie przewiduje się. 

Pani Skarbnik poinformowała, że zysk czy strata w GOKSiR jest tylko zapisem księgowym.
Nie ma to przełożenia na finanse.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota zapytał  o  różnicę  w  liczbie  zatrudnionych  w  informacji
GOKSiR  z  zestawieniem przygotowanym przez  Pana  S           .  Wg.  Sprawozdania
GOKSiR pracuje tam 15 osób, wg. Pana S                    – 18.

Pan dyrektor Baranowski wyjaśnił,  że  w sprawozdaniu była  informacja  za  rok ubiegły,
natomiast  na  posiedzeniu  komisji  pan  dyrektor  mówił  o  15  i  2/3  etatu.  W  tym  roku
zatrudnienie w GOKSiR zmniejszyło się, należy również pamiętać, że księgowa z GOKSiR
jest na urlopie macierzyńskim i w zastępstwie za nią pracuje inna osoba. 
Wyjaśnienia te nie rozwiały wątpliwości pana radnego Toboty.

Pan radny Leszek Karbowski
Stwierdził,  że  przy  podsumowywaniu  jednostek  trzeba  byłoby  zwrócić  uwagę  na  to,  że
stosunek płac  do  całego budżetu  jakim jednostka  dysponuje  jest  bardzo niekorzystny  dla
jednostki. Jest to grubo ponad 50 % w różnych rozliczeniach i trzeba byłoby zwrócić uwagę
na ten niekorzystny wskaźnik. To powoduje, że budżet jest konsumpcyjny, a nie inwestycyjny.
Trzeba zwrócić uwagę, że w naszej sytuacji, zwłaszcza dotyczącej dróg, te proporcje powinny
być odwrotne. Drogi nie będące gminnymi – powiatowe czy wojewódzkie, też przebiegają
przez teren naszej gminy i powinniśmy o te drogi zadbać. Trzeba zaciskać pasa  i szukać
pieniędzy  u  siebie,  a  jednym  ze  źródeł  może  być  zmniejszenie  kosztów  działalności
poszczególnych jednostek.
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Pan  radny  Jarosław  Selwestrowicz stwierdził,  że  kiedy  będzie  odpowiedź  na  jego
zapytanie, będzie wiadomo jak to wygląda w poszczególnych jednostkach.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zauważył, że ważne jest uchwalenie planu przestrzennego
zagospodarowania  gminy.  Na  własnym  przykładzie  wie,  że  brak  planu  blokuje  wszelką
działalność. Gdyby był plan, powstawałyby firmy i wtedy byłby zysk.

Pan Przewodniczący Rady przypomniał, że obecni radni pracują dopiero od listopada 2018r.
Prace nad budżetem trwały w 2018r. dużo wcześniej i nasz wpływ na budżet był znikomy.
Wprowadziliśmy  trochę  zmian  i  pozyskane  pieniądze  przeznaczyliśmy  na  drogi.  Pan
Przewodniczący  stwierdził,  że  zgadza  się  w  tej  sprawie  ze  stanowiskiem  pana  radnego
Karbowskiego. Pan Wójt również to potwierdza, że najważniejsza rzeczą jest poprawa stanu
naszych  dróg.  W roku  2020  będziemy  musieli  znaleźć  pieniądze  na  ten  cel.  W  2  lata
powinniśmy naprawić drogi  i  zająć się się pozostałymi sprawami gminy. Tych spraw jest
dużo. Musimy znaleźć środki na drogi powiatowe, bo cierpią nasi mieszkańcy, którzy takimi
drogami codziennie dojeżdżają do pracy, do lekarza itp.

Pan dyrektor GOKSiR odpowiedział na pytanie pana radnego Kazimierza Toboty zadane na
posiedzeniu komisji na temat pozyskania środków od sponsorów. W br. uzyskaliśmy łącznie
20.151 zl. na imprezy i inne wydarzenia kulturalne i sportowe.

Pani dyrektor Biblioteki przypomniała o złożeniu sprawozdania finansowego za rok ubiegły.
Poinformowała o liczbie osób zatrudnionych w Bibliotece – dyrektor, starszy bibliotekarz,
księgowa (1/3 etatu) zastępująca księgową przebywającą na urlopie rodzicielskim, informatyk
(1/2 etatu),  sprzątaczka (1/2 etatu).  Łącznie daje to  jest  to  3 i  1/3 etatu (6 osób).  Budżet
Biblioteki Gminnej w 2018r. wynosił 250402,14 zł, z dotacji gminnej Biblioteka otrzymała
235000,00  zł. Pani  dyrektor  poinformowała  o  pracy  i  osiągnięciach  Biblioteki  oraz
pozyskanych środkach zewnętrznych.

Pan  Wójt  wyjaśnił,  skąd  wzięła  się  informacja  dotycząca  ilości  etatów  w  Bibliotece
przekazana Panu S                        – ilość pracujących osób pomylono z ilością etatów.

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  w  punkcie  25  porządku  obrad  jako  pierwszemu
udzieli  głosu  Panu  S         w  celu  przedstawienia  przygotowanej  prze  niego
informacji nt. wydatków gmin w powiecie siemiatyckim.

Pan  radny  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  jednostki  które  omawiamy,  szczególnie
Biblioteka,  jest  jednostką  wybitnie  konsumpcyjną,  bo  ona  nie  tworzy  dochodu  i  nie  ma
możliwości  jego  tworzenia.  Generalnie  nie  ma  zarzutów,  że  jednostka  źle  działa,  źle
funkcjonuje, szukamy wszędzie pieniędzy, bo są rzeczy ważne i jeszcze ważniejsze. Z tego
względu Rada analizuje budżety i jest takie podejście, że musimy wszyscy zacisnąć pasa.
Zapewnił, że nie jest celem radnych utrudnianie życia pracownikom jednostek czy zabieranie
etatów, tylko szukanie oszczędności.

Jedna  z  osób  obecnych  na  sali  poinformowała,  że  studiując  mogła  w  Bibliotece  
w Mielniku wypożyczać takie książki, których nie ma w innych bibliotekach i uważa, że  
z tego powodu należy się cieszyć.
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Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego
Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji i Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku
za rok 2018.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/45/19
w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury,
Sportu i Rekreacji i Gminnej Biblioteki Publicznej w Mielniku za rok 2018.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 8.

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Mielnik za
rok 2018.

Pan Przewodniczący Rady zapytał o wysokość zadłużenia Gminy na koniec 2018 roku.

Pani Skarbnik odpowiedziała, że zadłużenie Gminy Mielnik na koniec 2018 r. wynosiło  
10 mln. 723 tys.zł.

Komisje  rady na na wspólnym posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2019r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenia  sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy Mielnik za rok 2018.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/46/19
w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z
wykonania budżetu Gminy Mielnik za rok 2018.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 9.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  absolutorium
Wójtowi Gminy.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 31 maja
2019r. w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.
Komisja pozytywnie oceniła sprawozdanie z działalności Wójta za 2018 rok i zawnioskowała
o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium.

(w zał. na str...............prot.)

Pani  Skarbnik  Gminy  odczytała  uchwałę  składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 4 czerwca 2019 roku w sprawie  wyrażenia opinii  
o  przedłożonym  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Gminy  Mielnik  wniosku  o  udzielenie
Wójtowi absolutorium za 2018 rok.

(w zał. na str...............prot.)
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Komisje  rady na na wspólnym posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/47/19
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy.

(w zał. na str...............prot.)

Pan Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi otrzymania absolutorium.

Pan  Wójt podziękował  za  udzielone  mu  absolutorium,  zaufanie  i  gratulacje  Pana
Przewodniczącego.  Stwierdził,  że  daje  to  jemu  i  zastępcy  motywację  do  dalszej  pracy  
i jeszcze większego zaangażowania w pracę.

Do punktu 10.

Pani  Kierownik GOPS przedstawiła  projekt  uchwały  w sprawie wprowadzenia zmian w
Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2012-2020.

Komisje  rady na na wspólnym posiedzeniu w dniu 10 czerwca 2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji
i Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 2012-2020.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/48/19
w sprawie wprowadzenia zmian w Gminnej Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów
Społecznych na lata 2012-2020.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu11.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji
nowych przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Mielnik.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków
komunikacyjnych na terenie Gminy Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/49/19
w sprawie wstępnego miejsca lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych na terenie
Gminy Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu12.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  przepisów
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porządkowych w publicznym transporcie zbiorowym w Gminie Mielnik.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia przepisów porządkowych w publicznym
transporcie zbiorowym w Gminie Mielnik.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/50/19
w  sprawie  ustalenia  przepisów  porządkowych  w  publicznym  transporcie  zbiorowym  
w Gminie Mielnik.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu13.

Pan Wójt stwierdził,  że  ma nadzieję,  że znajdzie  się   przewoźnik,  który weźmie udział  
w  przetargu  i  że  transport  publiczny  zostanie  uruchomiony.  To  był  priorytet  i  pan  Wójt
dziękuje radnym, że wyrazili aprobatę dla tego projektu. Postanowiliśmy uruchomić transport
w wakacje, wtorek będzie dniem skupiającym mieszkańców w Mielniku z racji poboru krwi,
wizyt u lekarza. Czwartek będzie tym dniem, w którym mieszkańcy będą mogli pojechać do
Siemiatycz. Kolejnym kursem będzie piątek – na Stację Kolejową i ze Stacji i niedziela, gdzie
mieszkańcy  będą  odwożenia  i  zabierani  na  Stację  Kolejową  i  do  Siemiatycz.  Należy
pamiętać,  że  we wszystkich  dniach  kursowania  autobusów stałym punktem będzie  Stacja
Kolejowa.  Kursy  są  skorelowane  z  kursowaniem  pociągów  z  Siedlec  i  do  Siedlec  oraz
kursowaniem  autobusów  relacji  Siemiatycze-Białystok  lub  Lublin-Białystok  itp.  Mamy
nadzieję, że mieszkańcy wyrażą aprobatę i będą korzystać z transportu publicznego. Jest to
pilotażowe rozwiązanie, jeśli się nie uda z braku zainteresowania mieszkańców, odstąpimy od
tego.  Jest  to  kosztowne rozwiązanie  i  pan Wójt  zaapelował  o korzystanie  z  komunikacji.
Proponowane  ceny  biletów  są  konkurencyjne  w  porównaniu  do  opłat  ponoszonych  przy
sąsiedzkiej podwózce samochodem.

Pan  Sekretarz  Gminy przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi
przewozowe w publicznym transporcie  zbiorowym w gminnych przewozach pasażerskich
organizowanych przez Gminę Mielnik oraz sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej 
i manipulacyjnej.
Poinformował, że w dzisiejszym projekcie uchwały jest zmiana – z treści uchwały wykreślić
należy art.4 ust1.pkt 2 ustawy z dnia 20 grudnia o gospodarce komunalnej, ponieważ przepisy
te nie mają zastosowania do naszej uchwały. Przytoczymy przepisy dotyczące rozporządzenia
Ministra Infrastruktury z dnia 20 stycznia 2005r.  w sprawie ustalania opłat  dodatkowych  
z tytułu przewozu osób,  zabranych ze sobą do przewozu rzeczy i zwierząt oraz wysokości
opłaty manipulacyjnej.

Pan Wójt  poinformował, że jest to transport nie tylko na wakacje, ale dla dzieci do końca
roku kalendarzowego. Naszym celem jest, oprócz tych autobusów które do tej pory woziły
dzieci,  wprowadzenie  dodatkowej  trasy  w  dni  robocze  do  Siemiatycz,  przed  południem.
Autobus wyjeżdżałby do Siemiatycz w granicach godz. 11 i wracałby około godz.13. Byłoby
to dodatkowe połączenie w stosunku do tego, co jest do tej pory. Jeśli to się nie sprawdzi  
w czasie wakacji, to 
zaniechamy  tych  połączeń  a  od  września  autobusy  będą  kursowały  na  dotychczasowych
zasadach.
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Pan  radny  Kamil  Zalewski zapytał  ile  będzie  kosztowało  zorganizowanie  transportu
gminnego.

Pan  Wójt –  z  naszych  wyliczeń  wynika,  że  za  półroczny  okres  kursowania  autobusów
zapłacimy około 150 tys. zł. Ten koszt obejmuje również dowóz dzieci do szkoły. Wpływy 
z biletów będą stanowiły dochód gminy.

Pan radny Leszek Karbowski stwierdził,  że  stawki  procentowe są  bardzo niewygodne  
i zapytał czy jest możliwość ich zaokrąglenia.

Pan Wójt odpowiedział, że są to ulgi ustawowe i nie możemy tu nic zmienić.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe w publicznym
transporcie zbiorowym w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę
Mielnik oraz sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej.

Rada Gminy 14 głosami za,  przy 1 głosie wstrzymującym się,  podjęła uchwałę nr
VIII/51/19 w  sprawie  ustalenia  cen  za  usługi  przewozowe  w  publicznym  transporcie
zbiorowym w gminnych przewozach pasażerskich organizowanych przez Gminę Mielnik oraz
sposobu ustalenia wysokości opłaty dodatkowej i manipulacyjnej.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 14.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Wieloletniego
programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”. 

Pan Kazimierz Tobota zapytał o lokal mieszkalny w Sutnie.

Pan Sekretarz poinformował, że lokal ten nie był ujęty w w mieszkaniowym zasobie gminy,
to nie był lokal mieszkalny tylko tzw. pomieszczenie tymczasowe. 

Pani sołtys Sutna  wyjaśniła,  że lokal ten nie nadaje się do zamieszkania i  trzeba byłoby
ponieść duży koszt, aby go zmodernizować.

Pan  Jarosław  Selewstrowicz zapytał,  ile  tych  mieszkań  ujętych  w  zasobie  jest
wykorzystanych.

Pan Sekretarz odpowiedział że wszystkie, za wyjątkiem jednego mieszkania w Tokarach,
które od wielu lat jest nieużytkowane.

Pan Przewodniczący Rady zauważył, że na remont mieszkań komunalnych powinny pójść
pieniądze z czynszu na wynajem. Jeżeli mamy na remont przeznaczać pieniądze z budżetu to
może należy zastanowić się nad sprzedażą 14-metrowego mieszkania komunalnego?

Pan  Sekretarz odpowiedział,  że  znając  sytuację  ekonomiczną  najemcy,  nie  jest
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prawdopodobne aby nabył on to mieszkanie. W perspektywie czasu to mieszkanie może się
nam przydać, przyciąga twórców i szkoda go likwidować. Remont tam należy przeprowadzić
generalny – docieplić,  zaszalować, wymienić pokrycie dachowe. Czynsz z ten domek jest
niewielki, osoba zamieszkująca  czasami w zamian za czynsz robi nam miotły do zamiatania.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  „Wieloletniego  programu
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Mielnik na lata 2019-2023”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/52/19
w sprawie uchwalenia „Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem
Gminy Mielnik na lata 2019-2023”.

(w zał. na str...............prot.)

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy domek ten nie jest wpisany do rejestru zabytków.

Pan Sekretarz odpowiedział, że domek nie jest zabytkiem.

Do punktu 15.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie projektu ustalenia planu sieci
publicznych szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Mielnik oraz określenia granic
obwodów publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt  uchwały w sprawie projektu ustalenia  planu sieci  publicznych szkół
podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę  Mielnik  oraz  określenia  granic  obwodów
publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 r. 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/53/19
w sprawie  projektu  ustalenia  planu sieci  publicznych szkół  podstawowych prowadzonych
przez Gminę Mielnik oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych od
dnia 1 września 2019 r.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 16.

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia
zasad przyznawania diet sołtysom.

Komisje  rady  na  wspólnym  posiedzeniu  w  dniu  10  czerwca  2019r.  pozytywnie
zaopiniowały projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania
diet sołtysom.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, podjęła uchwałę nr VIII/54/10
o zmianie uchwały w sprawie określenia zasad przyznawania diet sołtysom.

(w zał. na str...............prot.)
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Do punktu 17.

Pani Kierownik GOPS przedstawiła ocenę zasobów pomocy społecznej Gminy Mielnik za
rok 2018. 
Poinformowała, że sporządzenie oceny wynika wprost z ustawowego obowiązku, zapisanego
w  ustawie  o  pomocy  społecznej.  Druk  do  oceny  został  przygotowany  przez  Regionalny
Ośrodek Polityki Społecznej w Białymstoku. Ocenę, w wersji elektronicznej, przesłano już do
Urzędu Wojewódzkiego i została ona zaakceptowana. Ocena zawiera dane demograficzne  
i społeczne. Ocena nie podlega ani zatwierdzeniu ani odrzuceniu przez Radę.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 18.

Pani  Kierownik  GOPS przedstawiła  raport  z  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnej
Strategii Integracji i i Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy Mielnik za
2018 rok.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości raport z realizacji zadań określonych w Gminnej
Strategii Integracji i i Rozwiązywani Problemów Społecznych  na terenie Gminy Mielnik za
2018 rok.

(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 19.

Pan  Dyrektor  GOKSiR przedstawił  informację  o  przygotowaniu  Gminy  do  sezonu
turystycznego.

(w zał. na str...............prot.)
Poinformował  o  targach  turystycznych  w  Lublinie  w  maju  br.,  przygotowane  zostały
materiały  promocyjne  odnośnie  kwater  turystycznych  jak  i  obiektów  zarządzanych  przez
Gminę. 
Czynny  jest  Ośrodek  Wypoczynkowy  „U  Floriana”,  jest  tam  30  miejsc  noclegowych,  
w  domkach  campingowych  21  miejsc  noclegowych.  Jest  przygotowany  kompleks
rekreacyjno-wypoczynkowy - 2 boiska do piłki nożnej, boisko do piłki siatkowej, boisko do
piłki plażowej, kompleks „Orlik”. Prowadzimy Punkt Informacji Turystycznej czynny 7 dni w
tygodniu w budynku ODZM, czynne  jest boisko do piłki siatkowej w Wilanowie. Zajmujemy
się  utrzymaniem  Wąwozu  Storczykowego  w  Mielniku,  zostało  tam  wykoszona  trawa  
i  wycięte  krzaki,  pomalowane  ławeczki  i  stoliki  w  dwóch  miejscach.  Wydano  foldery
graficzne  dotyczące  świątyń,  kopalni  kredy,  folder  pana  Macieja  Falkiewicza.  W okresie
wakacji  przeprowadzone  zostanie  siedem  zgrupowań  sportowych,  odbędą  się  cykliczne
imprezy masowe.

Pan radny Jerzy Weremjewicz zapytał o zainteresowanie targami turystycznymi.

Pan dyrektor odpowiedział, że zainteresowanie było. Pytano często jak do Mielnika można
dojechać.
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Pan radny Kazimierz  Tobota zapytał  z  czego  wynika  to,  że  wynajmujący  domki  mają
dostęp do wiaty i ogniska, a wynajmujący pokoje we Florianie mają to za odpłatnością 200zł.

Pan dyrektor odpowiedział, że ceny wynajmu regulowane są zarządzeniem wójta i ostatnie
zarządzenie w tej  sprawie jest  z 2015 roku. Udostępniając wiatę uruchamiamy sanitariaty,
dajemy  drzewo  na  ognisko,  przygotowujemy  kijki  do  ogniska  i  pan  dyrektor  nie  widzi
możliwości aby robić to za darmo. To są dwa różne obiekty, taka regulacja obowiązuje od
dawna.  Ponosimy  niemałe  nakłady,  aby  przygotować  obiekt,  malujemy  ławki  stoły,
szykujemy drzewo. sanitariaty są sprzątane.

Pan Przewodniczący  Rady zapytał,  czy  jest  to  wkalkulowane  w cenę  wynajmu domku.
Może stawka wynajmu jest za duża i to odstrasza potencjalnych turystów.

Pan dyrektor odpowiedział, że korzystanie z infrastruktury otoczenia domków jest wpisane
w ich wynajem. Jeśli ktoś chce wynająć wiatę campingowa, musi uiścić ustaloną opłatę.

Pani radna Alicja Sawczuk zauważyła, że udostępnienie wiaty i możliwości palenia ogniska
bez opłaty uatrakcyjniłoby wynajem pokoi we Florianie i zwiększyło ofertę.

Pan Sekretarz odpowiedział,  że za darmo można to robić w Topolinie – jest  tam woda  
i światło.

Pan radny Leszek Karbowski zapytał, czy w opłatach za domki mieści się koszt ogniska. 

Pan  dyrektor odpowiedział,  że  kto  wynajmuje  domek  campingowy,  korzysta  z  całej
infrastruktury ośrodka. Drzewo na ognisko na co dzień jest zamknięte, udostępniane jest po
wniesieniu  opłaty.  Sanitariaty  również  na  co  dzień  są  nieczynne,  bo  korzystaliby  z  nich
wszyscy. 
Na przyszłość można się zastanowić nad innym rozwiązaniem w tej sprawie. Pan dyrektor
udzielił informacji na temat cen wynajmu pokoi we Florianie i domków campingowych.

Pan Wójt zapytał czy jesteśmy już w serwisie booking.

Pan dyrektor odpowiedział, że jeszcze nie i nie jest to takie proste. Musielibyśmy zmieniać
zarządzenia,  system  płatności,  ponieważ  musielibyśmy  płacić  prowizję  za  pośrednictwo  
a nasze zarządzenia tego nie przewidują. Prawnik zastanawia się nad rozwiązaniami w tej
sprawie i być może od września br. uda się z tym ruszyć.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informacje o przygotowaniu Gminy do sezonu
turystycznego.

Do punktu 20.

Pan Dyrektor ZGK przedstawił ocenę funkcjonowania Zakładu Gospodarki Komunalnej  
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w Mielniku.
(w zał. na str...............prot.)

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedstawioną ocenę funkcjonowania Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Mielniku.

Do punktu 21.

Pan  Wójt przedstawił  informację  o  pozyskiwaniu  funduszy  zewnętrznych  na  realizację
inwestycji w 2019 roku.

(w zał. na str...............prot.)

Rada  Gminy  przyjęła  do  wiadomości  informację  Wójta  Gminy  o  pozyskiwaniu
funduszy zewnętrznych na realizację inwestycji w 2019 roku.

Do punktu 22.

Pan radny Leszek Karbowski - Przewodniczący Komisji ds. Organizacyjnych, Społecznych
i Obywatelskich przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji.
Komisja  działając  zgodnie  z  planem  pracy  na  rok  2019  opracowanym  przez  Komisję  
i zatwierdzonym przez Radę Gminy uchwałą nr IV/20/18 z dnia 27 grudnia 2018r, odbyła
następujące posiedzenia.
W I kwartale 2019 roku:
W dniu 14 lutego 2019 r. Komisja odbyła posiedzenie realizując punkt 1 i 2 planu oraz wybór
wiceprzewodniczącego. Przebieg posiedzenia zawarty jest w protokole nr.7/19 z dn.14 lutego
2019  r.  Komisja  po  zapoznaniu  się  ze  sprawozdaniami  Dyrektorów  GOKSiR  i  GBP  
w  Mielniku  za  2018r.  przyjęła  je  bez  istotnych  uwag.  Plan  pracy  na  rok  2019  został
przedstawiony, przeanalizowany i przyjęty bez istotnych uwag. W dyskusji zwrócono uwagę
na wysoki wskaźnik funduszu płac w stosunku do całego budżetu jednostki.  
W trakcie tego posiedzenia zgodnie z zapisem w Statucie Gminy Mielnik {par.43 ust.1} został
wybrany wiceprzewodniczący Komisji. Został nim Radny Pan Bogusław Harbaszewski.
W dniu 21 marca 2019r. odbyło się posiedzenie Komisji realizujące punkty 3, 4 i 6 planu na 
I kw.
Do punktu 3. informację złożyła kierownik Ośrodka Zdrowia w Mielniku pani doktor Natalia
Borowska-Jurczykowska na piśmie oraz osobiście, przedstawiając jego działalność i status.
Podkreśliła, że współpraca z Gminą układa się pomyślnie. Realizowane były dzięki wsparciu
Gminy różne szczepienia ochronne głównie dla osób 60+ i 50+, szczepienia niemowląt oraz
szczepienia  HPV.  Pani  Doktor  zwróciła  się  z  prośbą,  aby  utrzymać  w  roku  bieżącym
dofinansowanie szczepień, z tym, że uchwałę w sprawie dofinansowania należało by podjąć 
wcześniej niż w latach poprzednich co usprawni i poprawi efektywność tych szczepień.
Komisja  podziękowała Pani  Doktor  za jej  sumienną opiekę zdrowotną nad mieszkańcami
Gminy.
Do punktu 4. informację o współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi przedstawiła
pani  Emilia  Śnieżko.  Komisja  po przeanalizowaniu  informacji  przyjęła  ją  do wiadomości
sugerując aby stowarzyszenia lub organizacje mało aktywne uaktywnić.

II kwartał 2019r.
W dniu 20 maja 2019r. odbyło się trzecie posiedzenie, na którym zgodnie z planem pracy
zostały zrealizowane  punkty 1-4.
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1. Dokonana została szczegółowa analiza placówek: oświatowej i opiekuńczych.
2. Przeanalizowano system dowozu dzieci do szkoły, w tym dzieci niepełnosprawnych.

W tych sprawach wyjaśnienia na piśmie i ustnie złożył dyrektor szkoły Pan Damian
Sypek.

3.  Komisja  przeanalizowała  założenia  organizacyjne  placówek  oświatowych  na  rok
szkolny 2019/2020, w tym arkusz organizacyjny.

4. Dyrektor  szkoły  poinformował  Komisję  o  organizacji  wypoczynku  wakacyjnego
uczniów. W trakcie analizy poszczególnych zagadnień Komisja zwróciła uwagę na
organizację  zajęć  dodatkowych  /wyrównawczych/  dla  uczniów  dojeżdżających.
Poruszono  zagadnienie  przyznawania  dodatków  motywacyjnych  dla  nauczycieli.
Padły też pytania na temat ilości i kryterium przydziału godzin dodatkowych Organu
Prowadzącego i godzin Dyrektora. Wyjaśnienia jakich udzielił Dyrektor nie budziły
zastrzeżeń.

W  wyniku  analizy  przedłożonych  materiałów  oraz  informacji  ustnej  udzielonej  przez
Dyrektora Szkoły Komisja sformułowała następujące wnioski:

1. Opracować i dążyć do wdrożenia standardów polityki kadrowej w zakresie :
- zatrudniania pracowników szkoły i przedszkola;
-  zatrudniania  i  przydzielania  liczby  godzin  pracownikom:  świetlicy,  biblioteki,
psychologowi, logopedzie.

2. Dążyć aby w grupie 5 i 6 latków była jedna woźna oddziałowa tj. aby liczba obsługi
była adekwatna do liczby dzieci.

3. Podjąć działania aby pozyskać  maksymalną liczbę dzieci z obwodu a także spoza
obwodu.

4. Komisja po uzgodnieniu z Dyrektorem Szkoły odwiedzi szkołę w celu zapoznania się
z jej warunkami.

Punkt  5  planu na  II  kwartał,  z  uwagi  na jego treść,  zostanie  zrealizowany na  wspólnym
posiedzeniu  wszystkich  Komisji  oraz  posiedzeniu  Rady  Gminy  z  udziałem  sołtysów,
mieszkańców a także kierowników jednostek podległych Gminie.
Tematyka tego punktu została zrealizowana w dniach 10 czerwca na wspólnym posiedzeniu
wszystkich Komisji Rady oraz na VIII sesji Rady Gminy Mielnik w dniu 12 czerwca 2019r.
Stan przygotowania Gminy do sezonu turystycznego 2019 przedstawili dyrektorzy GOKSiR 
i GKiM oraz referat ds. społecznych, promocji i dziedzictwa kulturowego UG w Mielniku.
Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionych informacji.
Dodatkowo  na  tym  posiedzeniu  Rady,  na  wniosek  przewodniczącego  Komisji  
ds.  Organizacyjnych  Społecznych  i  Obywatelskich,  Komisja  przeprowadziła  sprawdzenie
dwóch  obiektów  turystycznych  tj.  Ośrodek  Wypoczynkowy  „U  Floriana”  oraz  domki
kempingowe. Komisja oceniła stan tych obiektów pozytywnie,  jednocześnie poparła ustną
propozycję Dyrektora GOKSiR aby podnieść o kilka złotych stawki opłaty w Ośrodku”U
Floriana”.
Reasumując,  Komisja  w I  półroczu 2019r.  działając  zgodnie  z  planem pracy odbyła  trzy
posiedzenia indywidualne zwołane przez Przewodniczącego Komisji oraz osiem posiedzeń
wspólnych  wszystkich  Komisji  Rady  zwołanych  przez  Przewodniczącego  Rady  Gminy
Mielnik.

Sprawozdanie z  pracy  Komisji  Rewizyjnej  złożył  Przewodniczący Komisji  pan Jarosław
Selwestrowicz. 
Plan pracy Komisji na I półrocze 2019r. obejmował następujące zagadnienia:
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1. Kontrola działalności oraz realizacji budżetu za 2018 rok w wybranych jednostkach
gminnych.

2. Rozpatrzenie  sprawozdania  z  realizacji  budżetu  Gminy  za  rok  2018  wraz  
z  opiniowaniem  przez  RIO  oraz  przedstawienie  wniosku  w  sprawie  udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy.

3. Kontrola realizacji wydatków, zaplanowanych w ramach funduszu sołeckiego na 2018
rok.

4. Kontrola  wydatków  na  realizację  programu  współpracy  z  organizacjami
pozarządowymi prowadzącymi działalność pożytku publicznego.

5. Kontrola umorzeń i odroczeń podatków za 2018 rok.
Jeden punkt z planu pracy Komisji – kontrola wydatków na realizację programu współpracy 
z  organizacjami  pozarządowymi  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego.
niezrealizowany w I półroczu 2019 r., zostanie zrealizowany w II półroczu.
Niektóre zadania zapisane w planie pracy komisji realizowano na wspólnych posiedzeniach
komisji.
W kwestii umorzeń i odroczeń podatku w 2018 r. pan Przewodniczący otrzymał informację,
że w 2018 r. odroczeń i umorzeń nie było.

Przewodniczący  pozostałych  komisji  poinformowali,  że  nie  organizowali  odrębnych
posiedzeń, a plan pracy tych Komisji realizowano na wspólnych posiedzeniach.

Do punktu 23.

Pan Sekretarz Gminy poinformował o złożonych przez radnych interpelacjach. 

Pan radny Wiesław Remesz złożył  dwie interpelacje  – jedną na sesji  i  jedną w okresie
między sesjami.

(interpelacja złożona między sesjami i odpowiedź w zał. na str...............prot.)

Interpelację na sesji w dniu 17 kwietnia br. złożył również Pan Paweł Grzegorz Pura. 

Pan Sekretarz odczytał treść złożonych interpelacji i udzielonych na nie odpowiedzi.

Odpowiedź na zapytanie złożone na dzisiejszej sesji w zał. na str..............prot.

Do punktu 24.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 15 radnych, przyjęła protokół z poprzedniej sesji.
(w zał. na str...............prot.)

Do punktu 25.

Pan W         S           -  mieszkaniec  Mielnika,  przedstawił  zestawienie  dotyczące
zatrudnienia  w  poszczególnych  gminach  powiatu  siemiatyckiego.  Dane  na  ten  temat  pan
S           pozyskał  z  poszczególnych gmin w trybie dostępu do informacji  publicznej.
Dane  na  temat  Gminy  Mielnik  otrzymał  od  Wójta  Gminy  z  datą  26  lutego  2019  roku.  
W informacji  jest  wyraźnie  napisane,  że  ilość  etatów  w Gminnej  Bibliotece  Publicznej  
na dzień 01.02.2019 – 6, w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji – 18.
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Wracając do wyborów samorządowych w 2018r. Pan S                  stwierdził: 
„ to,  że  w naszej  gminie  został  wybrany nowy wójt,  to  że  została  wybrana nowa rada,  
w większości nowa i w Mielniku sołtys, to ja to odbieram, że wyborcy powiedzieli, że chcą
nowej zmiany i chcą nowej polityki gminnej a nie inaczej. Nowej  drogi dla rozwoju naszej
gminy. Natomiast pół roku mija i jeszcze na razie tej drogi nie dostrzegam. Jak oceniamy
dzisiaj stan naszej gminy, to proszę zwróćcie uwagę na tą tabelkę. Nasza gmina ma 2400
mieszkańców,  wszystkie  inne  gminy  mają  więcej,  Milejczyce  mają  1800.  My  mamy za  to
najmniej sołectw – 13, Milejczyce – 18, ale są takie gminy większe, z których można brać
przykład – jak Drohiczyn,  Gmina Siemiatycze.  Zwróćcie uwagę – Gmina Drohiczyn 6600
mieszkańców, 37 sołectw i wydatki na administrację – u nas są 2 mln.600 a u nich 1 mln.700.
Czy te cyfry mówią wam coś ? Bo mnie to bardzo przerażają. Gmina  nasza trzy razy mniejsza
a o milion więcej utrzymujemy na administrację, na urzędników. Idąc dalej – ilość etatów. U
nas na  2400 mieszkańców – 28 etatów a u nich na 6600 – 23 etaty. Zobaczcie jaka jest
różnica. 
No i idąc po kolei to kamyczek i do was szanowni radni. Poszczególne gminy diety sobie
ustaliły po 200 zł. a u nas jest 420 jak podaliście. Także idąc dalej – ilość etatów w Gminnym
Ośrodku Kultury. Tu jest również przerażające – 18 etatów plus 11 umów zleceń. Wydatki na
kulturę – prawie 2 mln.400, a w Gminie Drohiczyn, która jest 3 razy większa – 1 mln.100.
Idąc  dalej  w  poszczególnych  gminach  –  ilość  etatów  w  Bibliotece  jest  podane  6,  ale  
z prowadzonej tu dyskusji okazuje się, że 3 z kawałkiem. A w poszczególnych gminach tylko
po 2 etaty. Utrzymanie Biblioteki – 290 tys., a w Gminie Drohiczyn 160 tys.”
Pan S             stwierdził, że z tego, że mamy bogatą gminę ma wynikać, że mieszkańcy 
i  wyborcy  mają  żyć  bogato  a  nie  urzędnicy.  Radni  z  poprzedniej  kadencji  powinni
wypowiedzieć się  na temat  tak dużego zadłużenia gminy.  Zdaniem pana S            to
zadłużenie gminy wynika z faktu, że przez poprzednie cztery lata nic się nie robiło i dopiero
w roku wyborczym, na dwa  miesiące przed wyborami, ruszyły prace. Wyliczył ulice jakie 
w Mielniku asfaltowano w roku wyborczym, stwierdził, że ambicją ówczesnej władzy stało
się  oddanie  do  użytku  przedszkola.  To  przedszkole  na  siłę  się  kupowało,  najdroższe
przedszkole.  Chciało  się  pokazać  przed  wyborcami,  ale  wyborcy  to  skwitowali  inaczej.
Stwierdził, że nie krytykuje obecnej rady, jest to ocena poprzedniej kadencji. Radni muszą
mieć  świadomość,  że  duża  ilość  urzędników  nie  świadczy  o  bogactwie  gminy.  Pan
S          zwrócił  się  z  apelem  aby  radni  zastanowili  się  nad  etatami  i  wydatkami  -
jesteśmy gminą najmniejszą, najbogatszą i najbardziej zadłużoną.

Pan Przewodniczący Rady podziękował panu S              za przedłożoną informację.
Stwierdził, że włożył on dużo pracy w zebranie danych i traktuje to jako wstęp do dyskusji
nad budżetem na rok 2020 i lata następne. Zaapelował abyśmy nie wracali do lat minionych 
i  nie rozdrapywali  ran.  Może na posiedzeniach rady nie widać pewnych rzeczy, gorących
dyskusji,  ale  radni  dyskutują  na  posiedzeniach  komisji,  czego  przykładem  jest  ostatnia
komisja,  która  trwała  do  godz.15:00.  Zapewnił,  że  wójt  nie  ma  lekko,  każda  złotówka
wydatkowana z budżetu jest oglądana z każdej strony. Należy jednak pamiętać,  że budżet
został stworzony przez poprzednią ekipę i obecny wójt i rada nie miała zbyt dużego wpływu
na jego konstrukcję. Mimo tego wprowadzono wiele poprawek. Wszystkie uwagi zgłaszane
przez radnych i mieszkańców będą brane pod uwagę przy konstrukcji budżetu na rok 2020.
Pan Przewodniczący Rady zapewnił, że przed uchwaleniem budżetu radni wraz z wójtem  
i odpowiedzialnymi pracownikami UG dokonają objazdu wszystkich dróg w gminie, zarówno
własnych jak  i  powiatowych.  Pozwoli  to  na  ustalenie  priorytetów przy  ich  naprawie  czy
budowie.
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Pan Wójt Gminy podziękował panu S                 za przygotowaną informację. Przeprosił
za nieścisłość dotyczącą ilości etatów w Bibliotece. Takie informacje pan Wójt otrzymał od
kierowników jednostek. Pan Wójt zgodził się z panem S             w kwestii zasadności
wydawania  środków budżetowych  w roku  wyborczym.  Radni,  którzy  byli  w poprzedniej
kadencji  i  są  radnymi obecnie  poczuwają się  do odpowiedzialności,  bo to  była także  ich
decyzja, że nie zabierali głosu w roku 2018 roku. Uczestniczyli również w podejmowaniu
nieprzemyślanych  decyzji  inwestycyjnych.  Budowa  przedszkola  była  potrzebna,  ale
przedszkole nie spaliło się w roku 2018, tylko w 2013. Było 5 lat na zbudowanie przedszkola
i nie zrobiono tego. Jest to wina radnych  i poprzednika wójta,  że mamy taką a nie inną
sytuację finansową Gminy.
Pan  Wójt  odniósł  się  do  wypowiedzi  pana  Przewodniczącego,  że  nie  należy  wracać  do
minionych lat. Zdaniem pana Wójta trzeba wracać, żebyśmy tutaj i teraz nie popełniali takich
błędów,  jakie  wcześniej  zostały  popełnione.  Gospodarka  finansowa  gminy  powinna  być
stabilna,  decyzje  powinny być podejmowane rozsądnie,  logicznie,  dlatego wszelkie  swoje
decyzje dotyczące inwestycji pan Wójt nie podejmuje sam ani w gronie najbliższych osób.
Wręcz przeciwnie, pan Wójt pyta wszystkich po kolei – kierowników, dyrektorów, skarbnika.
Pan Wójt zapewnił, że swoje życie prywatne prowadzi bardzo oszczędnie i tak samo chciałby
to robić w Gminie.
Wracając do danych przedstawionych przez pana S            stwierdził,  że w niektórych
miejscach  mogą  być  dla  innych  zatrważające.  W przypadku  jednostek  kultury  można się
zastanawiać czy w innych gminach prowadzą takie przedsięwzięcia kulturalne czy sportowe
jak my? Jednostki organizacyjne i Urząd Gminy są miejscem pracy jednych żywicieli rodzin 
i osób, które zechciały zostać w tej gminie. Pan Wójt zapewnił, że będzie zabiegał w różnych
instancjach aby ktoś przyjechał do Gminy i zainwestował np. budując hotel, sanatorium itd.
Jest  to o tyle  trudne,  że nasze położenie jest  zmarginalizowane,  nie  jesteśmy przy szlaku
handlowym, drodze krajowej itp. Ciężko jest w tej sytuacji ściągnąć inwestora do Gminy.
Robimy  wszystko,  żeby  wykorzystać  potencjał  turystyczny,  żeby  wciągnąć  inwestora  
w usługi hotelarskie, czy jakiekolwiek inne w tej branży. Zgadza się, że wydajemy dużo na
administracje,  zatrudniamy  dużo  osób  ale  dajemy  pracę  tym  ludziom,  którzy  chcieli  się
sprowadzić do Gminy lub w niej pozostać. Każda decyzja personalna - czy to o zwolnieniu
czy  przesunięciu  do  innej  pracy,  jest  bardzo  trudna.  Pan  Wójt  zapewnił,  że  nie  będzie
podejmował ich pochopnie, nie ukrywa jednak, że w sprawie tej trzeba coś zmienić. Ludzie
wybierając na stanowisko Wójta oczekują zmian – zmiany wizerunku jakości Gminy i pewnie
zmiany personalnej. Jeśli te zmiany mają poprawić nasz wizerunek, to przeprowadzimy je
bardzo rozsądnie i będą to zmiany bardzo przemyślane. Nie będziemy sugerować się tym, że
ktoś się komuś nie podoba, będzie oceniana praca poszczególnych osób i na podstawie tej
oceny, zaangażowania tych osób, kreatywności,  jakości pracy będą podejmowane decyzje.
Pan Wójt poprosił o nienaciskanie w tej sprawie, w swoich działaniach chce się kierować
dobrem  Gminy  i  poprawą  jakości.  Jeśli  zmiany  te  mają  być  przeprowadzone,  to  tylko  
i wyłącznie pod tym aspektem. Poprosił o danie mu szansy aby zrobić to przemyślanie (jeśli
w ogóle).
Pan Wójt stwierdził, że praca w Urzędzie Gminy uległa poprawie w wielu aspektach, stan
zastany był dużo gorszy. Raz jeszcze poprosił o cierpliwość i wyrozumiałość. Pół roku to za
mało na zmiany, oceny itp.  Poprosił  radnych, sołtysów, kierowników jednostek o pomoc  
i zaangażowanie w zmiany wprowadzane w gminie.

Pani  Skarbnik  Gminy wyjaśniła,  że  kwota  wydatków  na  administrację  jaką  podał  pan
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S             to nie są wyłącznie wynagrodzeniami pracowników. Mieszczą się tam wydatki
na  radę  gminy,  promocję,  odpis  na  ZFŚŚ,  zakupy  materiałów  biurowych,  pozostała
działalność. 

Pan W        S           zauważył,  że  w  innych  gminach  jest  podobnie.  Przytoczył
powiedzenie jakie krąży w powiecie – Gmina Mielnik jest bogata, tylko mieszkańcy biedni,
natomiast Perlejewo – Gmina biedna, a mieszkańcy bogaci. Rolą Rady w tej kadencji jest to
zmienić 

Pani radna Alicja Sawczuk zwróciła uwagę, że dużo ludzi jest zatrudnionych w jednostkach
gminnych, może tutaj będzie dążyć się do tego, żeby było mniej. Zaznaczyła, że nie chodzi 
o  to  żeby  zwalniać  kogokolwiek.  Trzeba  myśleć  o  efektywnym  wykorzystaniu  zasobów
ludzkich.  Nie  zwalniać,  ale  również  nie  zatrudniać.  Przy  zmniejszającej  się  liczbie  ludzi,
mieszkańców, dzieci, należy dążyć do zachowania równowagi pomiędzy tymi liczbami.

Pan  radny  Jerzy  Weremjewicz stwierdził,  że  w  sprawach  Gminy  były  długoletnie
zaniedbania w wielu kwestiach, np. drogach. Nie da się tego naprawić w krótkim czasie lub
od razu.

Pan radny Jarosław Selwestrowicz stwierdził, że wyborcy nie rozliczą Wójta za obietnice,
tylko za efekty, a czas płynie szybko.

Pan Wójt odpowiedział, że doskonale zdaje sobie z tego sprawę i radny nie musi mu o tym
przypominać.

Pan  radny  Kazimierz  Tobota poprosił  aby  w  sprawozdaniach  budżetowych  był  jasno
podany każdy wydatek,  nie ogólnie np.  sprawy różne.  Radni  będą mieli  jasność na co te
pieniądze dokładnie idą.

Pani  Skarbnik  Gminy poinformowała,  że  dokumenty  będzie  sporządzać  zgodnie  
z życzeniem radnych. Nie będzie mogła tego zrobić przy planie, ale jeśli chodzi o wykonanie,
to  nie  ma  przeszkód  aby  takie  dane  przygotować.  Zaraz  skończy  się  półrocze,  będzie
informacja pana Wójta z wykonania budżetu za I półrocze i na życzenia radnych możemy
przygotować dodatkową, szczegółową informację np. ile zużyto papieru itp.

Pan Leszek Mateusz Karbowski przypomniał, że temat ten podnoszony był przez niego na
jednej z pierwszych sesji, kiedy omawiano projekt budżetu na 2019 rok. Pan radny mówił
wówczas,  że opisówka nie współgra z częścią tabelaryczną.  Jeśli  w opisówce jest  podana
zbitka różnych wydatków, a w tabelarycznej są wydatki różne, to radnym nic to nie mówi.
Powinno  to  być  podane  przynajmniej  rozdziałami.  Przytoczył  przykład  takiego  zapisu.
Uważa,  że  podanie  kwot  w każdym rodzaju  wydatków nie  będzie  stanowić  zbyt  dużego
obciążenia dla pracownika przygotowującego te dokumenty. Byłaby to informacja czytelna,
rzeczowa i nie podlegająca później zbędnym dyskusjom.

Pan Przewodniczący Rady poprosił panią Skarbnik o przygotowywanie w przyszłości takich
szczegółowych informacji.
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Pan  Kamil  Adrian  Zalewski stwierdził,  że  będąc  radnym  poprzedniej  kadencji  może
powiedzieć, że takiej milionowej inwestycji jaką była budowa przedszkola nie można było
przeprowadzić  w  jeden  rok  przed  wyborami.  Od  początku  poprzedniej  kadencji  trwały
dyskusje na ten temat i prowadzono różne prace. Radni, którzy byli w poprzedniej kadencji,
pamiętają że tak było.  Jeżdżono w Polskę oglądać przedszkola, omawiano różne projekty,
porównywano  koszt  materiałów  do  jego  budowy.  Jeśli  chodzi  o  zadłużenie  gminy,  to  
w poprzedniej kadencji na przedszkole wydano 3 mln.zł, pozostałe środki wydano już w tej
kadencji. Pani Skarbnik na sesji w poprzedniej kadencji zapewniała, że 3 mln. zl. wystarczy
na przedszkole.

Pani Skarbnik wyjaśniła, że były takie plany pod warunkiem, że dostaniemy na przedszkole
środki zewnętrzne. Tak się jednak nie stało, nie otrzymaliśmy refundacji i trzeba było dołożyć
środków na przedszkole.

Pan Wójt odniósł się do wypowiedzi radnego Zalewskiego. Stwierdził, że nieprawdą jest że
na budowę przedszkola zaplanowano 3,5 mln.zł. Pan radny Zalewski doskonale wie, że po
otwarciu kopert w przetargu deklarowana kwota ze strony gminy to było 600 tys.zł. a nie 6
mln.zł. Pan Wójt zapytał o zasadność budowy tak drogiego przedszkola. Ówczesny radny Pan
Kożuchowski  wielokrotnie  na  sesjach  zgłaszał  to,  że  jest  to  zbyt  droga  inwestycja  
i przedszkole można wybudować w trybie tradycyjnym, za o wiele niższą kwotę. Jest wiele
przykładów takich  przedszkoli  w Warszawie,  gdzie  powierzchnia  jest  o  połowę większa  
a przedszkole wybudowano za mniejszą kwotę. 
Należy zastanowić się kto w przyszłości  utrzyma to przedszkole,  bo ono z założenia jest
tymczasowe.  Gdyby  radni  poprzedniej  kadencji  rozsądnie  analizowali  pewne  rzeczy,
podejmowali  rozsądne  decyzje,  to  przez  4  lata  można  było  wybudować  przedszkole  
z prawdziwego zdarzenia. Większość mieszkańców naszej gminy uważa, że przedszkole nie
zostało  wybudowane  w  sposób  zdroworozsądkowy.  Zadłużenie  gminy  powstało  w  ciągu
ostatnich  dwóch  kadencji,  w  sytuacji  tak  dużego  zadłużenia  są  naturalne  ograniczenia  
w wydatkach i nie można wymagać zbyt dużo. Pan Wójt zapewnił, że pieniądze w pierwszej
kolejności będą szły na drogi. 

Pan Przewodniczący Rady zaapelował, aby zakończyć dyskusję na ten temat. Dokumenty są
skierowane do Centralnego Biura Antykorupcyjnego i  trzeba poczekać na wyjaśnienie tej
sprawy.

Pan  dyrektor  Zespołu  Szkół w  Mielniku  poinformował,  że  w  związku  z  wygaszeniem
gimnazjum od 1 września 2019r.  nastąpi  zmiana nazwy Zespołu Szkół.  Będzie to  Zespół
Szkolno-Przedszkolny im.Unii Mielnickiej w Mielniku. Pan dyrektor zwrócił się z apelem 
i prośbą o wsparcie inicjatywy ufundowania sztandaru dla szkoły.

Pan aspirant Igor Mironkiewicz – dzielnicowy w Gminie Mielnik poinformował,  że 26
czerwca br. o godz.16:00 planowana jest debata społeczna dotycząca bezpieczeństwa Gminy
Mielnik. Debata odbędzie się w Gminnym Ośrodku Kultury, Sportu i Rekreacji w Mielniku.
Pan dzielnicowy serdecznie zaprosił wszystkich do udziału w tej debacie.
Poinformował  o pracy na  swoim stanowisku i  o  możliwości  zamieszczania  informacji  na
Krajowej Mapie Zagrożeń, np. o dziurach w drodze.

Pan Przewodniczący Rady zaapelował aby policja,  w trakcie patroli,  zwróciła uwagę na
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dzikie wysypiska śmieci na terenie gminy. Dzisiaj Rada przeznaczyła 20 tysięcy złotych na
porządkowanie dzikich wysypisk a mogliśmy te pieniądze przeznaczyć na naprawę naszych
dróg.

Pan Franciszek Hruświcki – sołtys sołectwa Tokary
Pan sołtys zgłosił potrzebę odkrzaczenia drogi gminnej w Tokarach i uporządkowania działki
po dawnym placu sprzedaży nawozów (jest zakrzaczona).

Pan  W     N         –  mieszkaniec  Mielnika,  członek  Rady  Parafialnej  Parafii
Katolickiej w Mielniku, zwrócił się z zapytaniem czy będą kontynuowane prace przy Górze
Zamkowej.
Poprosił  dyrektora  ZGK  o  sprzątanie  toalety  na  parkingu  parafialnym,  bo  jest  bardzo
zanieczyszczona.

Pan dyrektor Szeweluk odpowiedział, że toaleta jest sprzątana od czasu do czasu i zwróci
baczniejszą uwagę na ten problem.

W  sprawie  rewitalizacji  Góry  Zamkowej  Pan  Wójt odpowiedział,  że  pani  konserwator
zabytków po raz czwarty odłożyła swoją decyzję dotyczą pozwolenia odnośnie projektu prof.
Uścinowicza. Pan Wójt zapewnił, że w żaden sposób tego nie hamuje, wręcz przeciwnie –
stara się wszelkimi, możliwymi sposobami uzyskać decyzję od pani konserwator zabytków.
Rozmawia w tej sprawie ze wszystkimi władnymi osobami w województwie i kurii biskupiej.
Jeśli  decyzja  zostanie  wydana,  będziemy  szukać  środków  na  dalsze  prace.  Rewitalizacja
została podzielona na dwa etapy. I etap obejmuje zamek dolny i kościół Św.Trójcy. Ruiny  
i ich otoczenie są w opłakanym stanie, podobnie jak ulica Zamkowa. Będziemy robić żeby te
ruiny zabezpieczyć i udostępnić je turystom.

Pan Eugeniusz Wysocki  – sołtys sołectwa Wilanowo zaprosił  zebranych i  mieszkańców
gminy na festyn rodzinny w Wilanowie i jubileusz zespołu „Wrzosy”. Festyn odbędzie się 16
czerwca br., godz.15.

Pan  Kazimierz  Tobota zapytał  czy  Wójt  miałby  wpływ  na  właściciela  posesji  przy  
ul. Bugowej, gdzie jest wielki bałagan i wszystko spada na chodnik.

Pan Wójt odpowiedział, że zwróci się w tej sprawie do właściciela, ale nie wie czy odniesie
to skutek.

Pan dyrektor GOKSiR  zaprosił  w dniach 9-10 lipca na dwudniowe warsztaty i  spektakl
teatralny  dla  dzieci.  W  Topolinie  ustawiony  zostanie  namiot  cyrkowy  na  300  osób,
wydarzenie jest bezpłatne.

Pan Kierownik Referatu Infrastruktury i  Rozwoju poinformował rolników,  że w roku
bieżącym  są  wybory  do  Izb  Rolniczych.  Wybory  te  zaplanowane  są  na  28  lipca  br.  
W wyborach udział  brać  mogą tylko  płatnicy  podatku rolnego – osoby fizyczne i  osoby
prawne. Przedstawił zasady kandydowania do Izb Rolniczych.

Do punktu 26.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  VIII  sesji  Rady  Gminy  Pan  Przewodniczący
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podziękował Radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej obrady.

Protokołowała 

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący Rady

       Artur Gacki


